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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn 
 
Woensdag 19 januari 2011 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 19 januari 2011 is als bijlage opge-
nomen bij deze samenvatting. 
 
 
Aanwezig:  
J. Slagter (voorzitter) 
J.J. Baltes (VVD) 
H. Beerda (PvdA) 
H.H. van de Boer (VVD) 
D.B. Dijkstra (CDA)  
R.D. Esseveld (SP) 
E. Hemsteede (PvdA) 
K. Kuipers (GroenLinks) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
mevrouw J.H. Mustamu (PvdA) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
A. Schiphuis (CDA)  
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
A. van der Tuuk (PvdA) 
J. Vester (SP) 
 
J.Faber, commissiegriffier 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw A. Haarsma (PvdA)  
R.W. Munniksma (PvdA) (van 14:15 tot 15:20 
uur) 
 
Voorts aanwezig: 
mevrouw H. Udding-Blok (lid bestuurscommis-
sie OCWZ) 

H. Parker Brady (OCWZ) 
 
Afwezig: 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA)  
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering. De voorzitter stelt voor om, in verband met de aanwezigheid van 
de bestuurscommissie Onderzoeksbureau Cultuur, Welzijn en Zorg (OCWZ) mevrouw Udding-Blok, 
agendapunt 7 (Uitvoeringsprogramma Jeugdzorg) en 8 (Rapport OCWZ ‘Verzakelijking van subsidie-
relaties op koers’) om te wisselen. De commissie stemt hiermee in.  
 
2. Samenvatting vergadering 1 december 2010 en de lijst van toezeggingen 
Op de lijst van toezeggingen is een aantal toezeggingen afgevinkt. De aangepaste lijst is aan deze 
samenvatting gevoegd. De samenvatting van 1 december 2010 wordt vastgesteld. 
 
3. Ingekomen stukken 
De fractie van de PvdA vraagt om agendering van de brief van GS van 15 december 2010 over be-
sluitvorming subsidieaanvragen Culturele en Museale Agenda 2009-2012 in subsidieronde 30 sep-
tember 2010. Agendering zal plaatsvinden in de commissievergadering van 16 februari 2011. Voor het 
overige wordt de lijst met ingekomen stukken conform vastgesteld. 
 
4. Rondvraag 
Er is geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 
 
5. Brief van Bestuurscommissie OCWZ van 10 november 2010 over Aanbieding onderzoeks-
rapport “Multifunctioneel delen, wat leer je ervan” 
Inhoud van het rapport: Het onderzoeksbureau heeft in opdracht van PS een procesevaluatie verricht 
naar de totstandkoming van multifunctionele dienstencentra (MFD’s) in vier dorpen in Drenthe vanuit 
de visie van de samenwerkende organisaties. 
 
Samenvattende reactie van de fracties: 
Over het algemeen zijn de fracties positief over het rapport. Alle fracties zien in de MFD’s een moge-
lijkheid om de leefbaarheid in de provincie te verbeteren. Het CDA benadrukt de wisselende ervarin-
gen over samenwerking en het belang van het maken van financiële afspraken met contractuele as-
pecten daarin. Het CDA vraagt zich af hoe je daar maatregelen op kan nemen en welke rol voor de 
provincie daarin is weggelegd? GL sluit zich hierbij aan. De PvdA en de CU zouden graag in het on-
derzoeksprogramma 2012 willen zien of de provincie verder moet gaan met de MFD’s als instrument 
in het kader van de leefbaarheid in de regio. De SP en CU vragen zich af of dit rapport ook door de 
gemeentes is ontvangen. De VVD geeft aan dat de overheid als stimulator en facilitator in de dorpse 
kernen, maar ook in de stadswijken zou moeten optreden. De VVD benadrukt dat de rol van de ge-
meentes nu nog teveel als regisserend en procesbegeleidend wordt ervaren. Om meer stimulerend op 
te treden, is het van belang dat gemeentes deze rolinvulling gaan wijzigen. 
 
De reactie van de bestuurscommissie OCWZ 
Mevrouw Udding-Blok benadrukt dat de rol van de gemeente verschillend per MFD is. Zo heeft elke 
gemeente verschillende en een verschillende hoeveelheid partners. Ook benadrukt ze dat de MFD’s 
inderdaad de leefbaarheid en tevredenheid in die regio’s bevordert. Verder geeft mevrouw Udding-
Blok aan dat het goed is als de nieuwe Staten gaan kijken wat de rol van de provincie richting de ge-
meentes moet zijn. Hoe stimuleer je bijvoorbeeld de vereiste procesbewaking van de gemeente om-
trent de MFD’s op een gecontroleerde wijze? 
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6.  Brief van Gedeputeerde Staten d.d. 16 december 2010 over brief van Bestuurscommissie 
OCWZ van 13 december 2010 over Aanbieding onderzoeksrapport “Verzakelijking subsidierela-
ties op koers” 
Inhoud: Het rapport bevat de uitkomsten van het onderzoek naar de voortgang van de door het colle-
ge van GS en de ambtelijke organisatie van de provincie Drenthe genomen maatregelen voor een 
gestructureerde aanpak van de verzakelijking van subsidierelaties betreffende de uitvoering van de 
Sociale, Culturele en Museale Agenda’s 2009-2012. 
  
Samenvattende reactie van de fracties: 
De fracties PvdA, CDA, VVD, CU en GL vragen waarom de eerste twee onderzoeken door PWC zijn 
uitgevoerd en nu door het college is gekozen voor OCWZ. De VVD vraagt wat de provincie van plan is 
om te gaan doen met de voormalig preferente instellingen. Waar wil de provincie wel en waar niet op 
in zetten en wat verwachten we van de instellingen? Tevens vraagt de VVD wat de provincie na 2013 
wil doen met de allianties, aangezien verschillende instellingen (met name in het sociale domein) aan-
geven deze allianties als contraproductief te ervaren. De VVD benadrukt dat er op het gebied van 
functiescheidingen nog verbeteringen gemaakt moeten worden. Het CDA vraagt zich af of dit niet al 
eerder had gekund. Verder geeft de VVD aan dat het rapport constateert dat GS tegen strategisch 
partnerschap zijn. De VVD, het CDA, de PvdA, GL en CU benadrukken de mogelijkheid om de kennis 
uit het veld te halen en het voordeel dat je als provincie daarmee kan doen. De PvdA wil weten wat de 
cursussen en trainingen voor de ambtenaren hebben opgeleverd. De PvdA is van mening dat juist 
door de ingezette koers van marktwerking de slagvaardigheid beter moet. Ook wil de fractie weten of, 
terugkijkende op het proces van de allianties, er een markt is gecreëerd en of deze ook werkt. Tot slot 
vraagt de PvdA of de kortingen op instellingen die zich in een beperkte markt begeven wel gerecht-
vaardigd zijn. Het CDA stelt dat de provincie zich ook zakelijker moet opstellen en geeft aan dat de 
provincie zichzelf wellicht sancties op moet leggen in het geval termijnen overschreden worden. Te-
vens vindt het CDA dat de cultuuromslag binnen de provincie sneller moet worden bewerkstelligd. Het 
CDA, GL en CU noemen de communicatie namens de provincie een punt ter verbetering. GL maakt 
zich ook zorgen om de stroperigheid bij met name incidentele subsidieaanvragen. CU wil weten wat 
deze stroperigheid veroorzaakt. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Munniksma geeft aan dat de keuze van GS om OCWZ het derde onderzoek te laten 
doen tegelijk liep met de discussie over een nieuwe invulling van het onderzoeksbureau. Er is richting 
de instellingen sprake van een steeds explicieter wordende beleidskader. Aan de instellingen worden 
naast kwantitatieve steeds meer kwalitatieve eisen gesteld. Gedeputeerde Munniksma herkent de 
contraproductieve werking van de allianties niet voor zover het gaat over het culturele domein. Waar 
dit op het culturele en sociale domein wel het geval is, zullen de provincie en de gemeenten beter op 
elkaar af moeten stemmen wat er in Drenthe en in de betrokken gemeente moet gebeuren. In het 
afgelopen jaar is een forse impuls gegeven aan functiescheiding. Dit heeft echter wel zijn tijd nodig, 
aangezien het een gewenningsproces betreft. Contact hebben en houden met het veld vinden GS 
belangrijk. Wel zal de provincie meer verkennend te werk moeten gaan en moeten de betrokkene 
instelling en de provincie uiteindelijk zijn of haar eigen keuze moet maken. Ten aanzien van de be-
perkte markten in enkele sectoren geeft de gedeputeerde aan dat de verzakelijking wezenlijker is dan 
marktwerking. Tevens meent de gedeputeerde dat de flexmiddelen de instellingen de mogelijkheid 
bieden om er financieel er niet op achter uit te gaan. Dit moet echter niet betekenen dat er voor de 
instellingen niets verandert, terwijl het tegelijkertijd extra ambtelijke inspanning oplevert. Tot slot geeft  
de gedeputeerde aan dat communicatie en slagvaardigheid ook door GS als verbeterpunten worden 
gezien. 
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7. Brief van Gedeputeerde Staten d.d. 8 december 2010 over het Uitvoeringsprogramma 
Jeugdzorg 2011 
Inhoud van de brief: In de jaarlijkse Uitvoeringsprogramma’s Jeugdzorg wordt het beleid uitgewerkt 
dat is vastgesteld in het Meerjarenbeleidskader jeugdzorg 2009-2011. Tevens geeft het stuk duidelijk-
heid over de nieuwe ontwikkelingen die onder meer het gevolg zijn van de evaluatie van de Wet op 
Jeugdzorg. 
 
Samenvattende reactie van de fracties: 
Over het algemeen zijn alle fracties positief over het uitvoeringsprogramma Jeugdzorg 2011. Wel 
hebben de commissieleden samengevat de volgende vragen/opmerkingen. CU wil weten hoe GS in 
2011 de regeldruk met 25% denkt te kunnen verminderen en vraagt zich af of PS, indien dit doel wordt 
behaald, hierover ook een rapportage ontvangen. Het CDA geeft aan dat behalve het onderwijs ook 
de consultatiebureaus in de gemeenten de aangewezen plaatsen zijn om preventief te werk te gaan. 
De fractie vraagt waarom er geen aandacht meer aan professionalisering van de medewerkers in de 
jeugdzorg wordt gegeven? Ook wil het CDA weten hoe GS de instroom van jongeren in de jeugdzorg 
wil verkleinen. De VVD vraagt zich dit ook af en noemt daarbij de aankomende bezuinigingen op de 
AWBZ en WMO. De VVD geeft ten aanzien van de sturing op prestatie-indicatoren aan dat deze mo-
menteel achter loopt en wil derhalve weten of dit in 2011 wel gaat lukken. Verder wil de VVD weten 
waarom nog niet in elke gemeente fysiek een CJG aanwezig is. De SP benadrukt dat indien de Jeugd-
zorg in Drenthe in gevaar komt, daar geld voor vrijgemaakt kan en moet worden. GL sluit zich hierbij 
aan. De SP pleit voor een brochure die uitgebreide informatie moet geven over kindermishandeling. 
Tot slot wil SP weten hoeveel aanvragen wel/niet (procentueel) worden gehonoreerd en hoe lang de 
overschrijdingen van de wachtenden op de wachtlijst zijn. De PvdA wil weten hoe GS haar verant-
woordelijkheid zien ten aanzien van de zorgaanbieders die niet worden gefinancierd door de provin-
cie, maar wel een plaats in de jeugdzorgketen hebben. De PvdA vraagt hoe GS de taken van de scho-
len in het toekomstige jeugdzorgstelsel zien. Verder wil de fractie weten wanneer de efficiency doel-
stellingen de taakinvulling gaan raken. GL wil weten of er vanuit het Rijk ook een korting op de doel-
uitkering aan zal komen.  
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Haarsma legt uit dat de basis van het Uitvoeringsprogramma Jeugdzorg 2011 het af-
sprakenkader tussen IPO en het Rijk is. De gedeputeerde benadrukt de belangrijke rol van CJG’s 
daarin en dat deze rol inmiddels ook is onderstreept door het huidige kabinet. M.b.t. de inrichting van 
de CJG’s gaat er gewerkt worden met landelijke prestatie-indicatoren en een landelijke kwaliteitseis 
waaraan deze centra moeten voldoen. Verder zal de provincie in overleg met Yorneo, Bureau Jeugd-
zorg en de gemeenten twee projectleiders aanstellen t.b.v. het bevorderen van de uniformiteit van de 
CJG’s. Gedeputeerde Haarsma geeft verder aan dat de ultieme doelstelling is om over één passend 
zorgaanbod te beschikken en te sturen vanuit één financier. De gedeputeerde antwoordt de VVD dat 
er al een aantal prestatie-indicatoren zijn, maar geeft toe dat dit nog voor verbetering vatbaar is. De 
gedeputeerde gaat er vanuit dat dit aan het eind van 2011 gereed zal zijn. Gedeputeerde Haarsma 
geeft aan dat ze ook verwacht dat de vraag naar jeugdzorg, o.a. door de korting op AWBZ, zal toene-
men, maar spreekt wel de verwachting uit dat met de nieuwe programma’s en een hogere inzet op 
preventie aan meerdere cliënten sneller en efficiënter een passend zorgaanbod gegeven kan worden. 
De gedeputeerde antwoordt het CDA dat de gemeenten in samenwerking met de GGD aan een pro-
gramma werken t.b.v. deskundigheidsbevordering onder medewerkers in de jeugdzorg. Verder verze-
kert de gedeputeerde dat de Staten worden gerapporteerd over het wel of niet behalen van de doelen 
op het gebied van de regeldruk. Gedeputeerde Haarsma antwoordt GL dat zij mogelijk verwacht dat 
het Rijk met een korting op de doeluitkering zal komen. Verder antwoord de gedeputeerde de SP dat 
GS niets voor een informatiebrochure aangaande kindermishandeling voelen, aangezien er volgens 
de gedeputeerde al een enorme hoeveelheid aan dergelijke brochures is. Gedeputeerde Haarsma 
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geeft aan dat Zorg Advies Teams (ZAT’s), als onderdeel van de CJG’s, de verbinding is tussen scho-
len en de CJG. De gedeputeerde geeft tot slot aan dat de ambities op het gebied van jeugdzorg altijd 
leidend zijn.  
 
Gedeputeerde Staten zeggen het volgende toe: 

 Gedeputeerde Haarsma zegt toe de commissieleden de effectrapportage van het resultaatge-
richt werken en het uitvoeringsprogramma jeugdzorg 2012 toe te zenden, wanneer deze zijn 
afgerond (VVD).  

 
7. Mededelingen 
De voorzitter herinnert de commissie aan het werkbezoek aan het Drents Museum in Assen van 26 
januari 2011. Verder stelt de voorzitter voor om de werkzaamheden omtrent de werkgroep Cultuurbe-
leid na de verkiezingen voort te zetten. De commissie stemt hiermee in. 
 
8. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 16:30 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 16 februari 2011. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn van 16 februari 2011 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , commissiegriffier 
 



Bijgewerkt op 19 januari 2011 

Toezeggingenlijst Statencommissie Cultuur en Welzijn 19 januari 2011     
        
Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van Zaken 

Toezeggingen korte termijn 

1. Stand van zaken betreffende de 
verzakelijking in subsidierelaties 

Gedeputeerde Munniksma zegt toe met een stand van zaken te 
komen betreffende de verzakelijking in subsidierelaties (PvdA). 

15-09-2010 31-12-2010 Beantwoordt met brief GS d.d. 
16.12.2010: Rapport bestuurscommissie 
OCWZ 'Verzakelijking van subsidierelaties 
op koers' 

2. Wachtlijsten in de jeugdzorg Gedeputeerde Haarsma zegt toe met een schriftelijke 
beantwoording te komen op de vragen over de wachtlijsten in 
de jeugdzorg. (SP) 

20-10-2010 19-01-2011 Beantwoordt met brief GS d.d. 
15.12.2010: Wachtlijsten in de Jeugdzorg 

3. Overzicht flexibele middelen 
MijnDag 

Gedeputeerde Haarsma zegt toe om met een overzicht te 
komen van wat er op financieel gebied in en uit de flexibele 
middelen van MijnDag is gegaan (GL). 

01-12-2010 28-02-2011 

  

4. HKZ vertrouwenspersoon en 
steunfuncties 

Gedeputeerde Haarsma zegt toe uit te zoeken of 
vertrouwenspersonen en steunfuncties (i.r.m. de 
subsidieverordening jeugdzorg) een HKZ-certificaat nodig 
hebben. (VVD) 

01-12-2010 28-02-2011 

  

5. Stand van Zaken KDD Gedeputeerde Haarsma zegt toe met een memo te komen 
waarin de laatste stand van zaken omtrent Kennis Delen 
Drenthe wordt beschreven (GL). 

01-12-2010 28-02-2011 

  

6. Stand van Zaken Olympisch 
Plan 

Gedeputeerde Haarsma zegt toe in januari/februari 2011 met 
een laatste stand van zaken te komen omtrent het Olympisch 
Plan (CU). 

01-12-2010 28-02-2011 

  

 



Bijgewerkt op 19 januari 2011 

Toezeggingen lange termijn 

1. Informatie over de inrichting van 
de CJG’s 

Gedeputeerde Haarsma zegt toe, dat de commissie eind 2010 
wordt geïnformeerd over de inrichting van de CJG’s. (VVD) 

10-03-2010 31-12-2010 Beantwoordt met brief GS d.d. 
08.12.2010: Uitvoeringsprogramma 
Jeugdzorg 2011 incl. bijlagen 

2. Verzakelijking van de 
subsidierelatie art. 217a 

Gedeputeerde Baas zegt toe de staten een afschrift te zullen 
sturen van de uitkomst van het art. 217a onderzoek naar de 
verzakelijking van de subsidierelatie. (CDA) 

30-06-2010 31-03-2011 BFE 22.09.2010: Inhoudelijke reactie 
wordt afgerond in het 1e kwartaal 2011. 

3. Klanttevredenheidsonderzoek 
RTV-Drenthe 

Gedeputeerde Vlietstra zegt toe dat de onderzoeksvragen voor 
het volgende klanttevredenheidsonderzoek RTV-Drenthe 
tevoren met de commissie worden afgestemd. (VVD) 

07-04-2010 19-10-2011 CW 20.10.2010: Volgend onderzoek zal 
eind 2011 plaatsvinden 

4. Toezenden 
Uitvoeringsprogramma 2012 + 
effectrapportage 

Gedeputeerde Haarsma zegt toe de commissieleden de 
effectrapportage van het resultaatgericht werken en het 
uitvoeringsprogramma jeugdzorg 2012 toe te zenden, wanneer 
deze zijn afgerond (VVD). 

19-01-2011 19-10-2011 

  

 
 
Motie(s) 

M 27 Landmark sensortechnologie PS verzoeken GS om: 
 
- de uitvoering van een quick scan naar de haalbaarheid van 
één of meerdere landmarks in Drenthe in relatie tot het 
speerpunt sensortechnologie. 
- de quick scan uiterlijk 1 december 2010 aan PS aan te bieden. 

08-07-2010 26-01-2011 BFE 08.12.2010: Datum van 1 december 
is niet gehaald. Er zijn inmiddels meerdere 
initiatieven en derhalve komt er binnen 
circa 6 weken een notitie over Landmarks 
waarin ook de uitvoering van de motie 
wordt meegenomen. 
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